
3. melléklet: Kényszer a hűtlen kezelésre 

Csepel és az önkormányzat legértékesebb vagyontárgyainak megszerzéséről Németh Szilárd 

először 2019 nyarán beszélt a frakciónk előtt, amikor azokat a szocialistákat állította a Fidesz 

példaképéül, akik loptak, csaltak és még gyilkoltak is Csepelen („Mostantól mi leszünk a 

szocik. Mindent megcsinálunk, amit ők nem tudtak.”). Ez a Csepel SC – a központi sporttelep 

és a Kis-Duna-part jelentős részének – közpénzből történő magánalapítványi megszerzését, a 

Csepeli Kis-Duna-part egy másik jelentős részének magánalapítványi megvételét és a Csepeli 

Munkásotthon magánalapítványnak való ingyenes átadását jelentette első körben.  

Polgármesterként a Csepel SC-t Németh Szilárd még önkormányzati tulajdonba akarta vonni, 

de 2020-ban már állami pénzből vehette meg immáron a saját alapítványának. A KIMBA alatti 

és melletti telek megvételét – Szilárd kívánságának megfelelően – a csepeli képviselőtestület 

elé vittük. Előre figyelmeztettük, hogy a Fidesznek nincs többsége, és a telekeladás nem csak 

a Fidesz korábbi elveivel ellentétes, más pártok sem fogják támogatni. Ez így is lett, és ahogy 

várható volt, gyakorlatilag leszavazták az előterjesztést. Erre a telekre Szilárd 

„sportkollégium” fedőnéven futó szállodája és vendéglője miatt, annak megépítésére lett 

volna szüksége. Az előterjesztés – ahogy várható volt – elemi erejű tiltakozást generált még a 

fideszes érzelműek között is Németh Szilárddal szemben. Bebizonyítottuk, hogy igazunk van 

az aggályainkkal, de Szilárdot semmi nem érdekelte, és a veszélyhelyzet bevezetésekor újra 

próbálkozott a telkek megszerzésével – annak ellenére, hogy ellentétes értelmű, érvényes 

testületi döntés volt róla.  

A Csepeli Munkásotthon önkormányzati tulajdonba vonása korábban szintén Németh Szilárd 

követelése volt, és tíz év kemény munkájába került, hogy elérjük (11. dokumentum, 19. 

oldal). Akkorra azonban Szilárd már pont a fordítottját akarta mint addig, és azt közölte, hogy 

mégsem köztulajdonban, hanem nála van a helye, ezért át kell adnunk a 

magánalapítványának. Természetesen ingyen, ami klasszikus hűtlen kezelés egy ma 10-12 

milliárd forintos értéket képviselő intézmény esetében. A követelés esetleges büntetőjogi 

következményeire a polgármester és én is többször figyelmeztettük a frakciótagokat és 

Szilárdot. Ez őt nem érdekelte, miután magát törvények felettinek gondolja (2. melléklet). A 

Laurencz László Sportcsarnok (kb. kétmilliárd forint lehet most az értéke) és a csepeli 

sportegyesületek magánalapítványának való ingyenes átadása 2021. március 22-én került 

írásban is a követelések közé (8. dokumentum).  

Koronavírus, mint lehetőség a vagyonlenyúlásra 

Szilárd vagyoni követelései akkor kerültek elő újult erővel, amikor a koronavírusos 

válsághelyzetet kihirdették. Ő a válsághelyzet miatti különleges jogrendet először 

félreértelmezte: azt hitte, hogy kormányzati szintre, vagyis ismét az ő kezébe kerülnek a 

polgármesteri jogok. Azonnal összehívott egy vezetői értekezletet a veszélyhelyzet 

életbelépésének reggelére – természetesen a polgármestert és az alpolgármestereket már 

meg sem hívta – ám még a délelőtti órákban kiderült, hogy rosszul értelmezi a jogszabályt. 

Így nem tudta saját hatáskörben meghozni az önkormányzati vagyon átadását saját magának.  

http://csepel.info/?p=14307
https://24.hu/belfold/2020/12/07/nemeth-szilard-csepel-kimba/


A különleges jogrend ugyanakkor a polgármesterek kezébe valóban adott olyan döntési 

lehetőséget, hogy a testület nevében járhattak el. Ekkor jött az ötlet, hogy Szilárd a 

veszélyhelyzetre hivatkozva kapja meg a kért vagyontárgyakat. Én 2020. június 15-én, 

Kubatov Gábornál szembesültem azzal, hogy Szilárd már a Fidesz elnökségében tett panaszt 

ránk, mert nem kapja meg az önkormányzat vagyonát. Miért nem adjátok oda neki azt a 

keveset, amit kér? – kérdezte tőlem Gábor olyan hangon, mint akinek a leghalványabb 

sejtése sincs arról, hogy ez a kérés mit takar. Akkor szóban, másnap kora délután írásban 

tájékoztattam őt arról, hogy az önkormányzat vagyonának átadása hűtlen kezelés lenne. (9. 

dokumentum, a levél bevezető szövege) A levélben szándékosan finoman fogalmaztam, és a 

„nagyon nagy eséllyel” jelzőt használtam, a Munkásotthon értékét meg alábecsültem. 

Próbáltam magamra is vigyázni azzal, hogy mit írok le. A hűtlen kezelés – köznyelven lopás – 

nyilvánvalóan ellentétes a Fidesz elveivel. 2020. június 15-én azt is elmondtam, majd másnap 

írásban is elküldtem, hogy a többi követelés is ellentétes a Fidesz csepeli elveivel és a 

csepeliek véleményével.  

Arra szintén felhívtam a figyelmet, hogy Szilárd követeléseinek teljesítése nem csak 

büntetőeljárást és óriási botrányt vonna maga után, de a Fidesz Csepelen hosszú időre elásná 

magát, és még az országos megítélése is romlana. Kubatov Gábor június 16-án, 20:05 perckor 

jelezte, hogy köszöni, megkapta a levelet (10. dokumentum).  

„Orbán Viktor sem számít” - kísérlet frakcióhatározat meghozására  

2021. márciusában volt a következő nagy nyomásgyakorlás arra, hogy valamilyen módon 

átjátsszuk a kívánt vagyontárgyakat Szilárdnak. Ekkorra az önkormányzat pénzügyi helyzete a 

koronavírusos járvány miatt megjósolhatatlanná vált, Szilárd aknamunkájának köszönhetően 

a frakció teljesen felbomlott, az emberei többször nekimentek a polgármesternek és az 

alpolgármestereknek. A pénzügyi bizonytalanságok miatt a polgármester visszafogta a 

képviselők javadalmazását. Szilárd természetesen nem próbált segíteni a nehéz helyzetbe 

került önkormányzatnak – addig is ott ártott, ahol tudott -, viszont március 22-én körlevelet 

írt, melyben több hazug kijelentés után úgy sorolta fel a kéréseit, mintha vagyonszerzés 

helyett a jószándék vezérelné (8. dokumentum). (A polgármester a hazug vádakat 

dokumentumokkal cáfolta: Szilárd tudott a javadalmazás és az SZMSZ kialakításáról.) 

Megdöbbentő módon arra is utalást tett Szilárd, hogy ha a polgármester eladja neki a Kis-

Duna-partot (azért az egyért fizetett volna), akkor ismét többet kereshetnek a képviselők. 

Vagyis az eladás árából lehetne több pénzt adni a képviselőknek. Ez önmagában egy 

korrupciós ajánlat.  

A polgármesternek elfoglaltsága volt másnap, amiről Szilárd természetesen tudott. Ezért 

javasolta és ragaszkodott is hozzá, hogy a polgármester jelenléte nélkül tartson XXXXXXXX 

XXXXXXXXX frakcióülést. Ott frakcióhatározatban akarta felszólítani a polgármestert a 

testület előtt egyszer már leszavazott vagyoneladás és az ingyenes vagyonátadás - hűtlen 

kezelés – meghozatalára. Tucatnyian voltak ott Szilárd emberei és tanácsadói, hogy 

eredményes legyen a nyomásgyakorlás, és bárkit le tudjanak dorongolni, akinek 

ellenvéleménye van. Szilárd aznap kicsit visszavett abból, hogy valójában ő a polgármester, 

ehelyett azt állította, hogy a párt vezeti az önkormányzatot, így a frakcióvezető a 

polgármester. Én ezt kifogásoltam – hiszen nem a frakcióvezetőt választották meg 



polgármesternek, ráadásul koalíciós kormányzásunk van. Azt is kifogásoltam, hogy a 

frakcióülést szándékosan úgy hívták össze, hogy a polgármester ne legyen ott. Azt szintén 

elmondtam, hogy a polgármester mégiscsak olyan az önkormányzatban, mint a 

miniszterelnök a parlamentben: nonszensz tehát, hogy figyelmen kívül hagyják. Erre mondták 

többen is, hogy a parlamentben Orbán Viktor sem számít. Nem tudjuk mi, hogy mekkora úr a 

frakcióvezető, mert ő mond meg mindent, nem a miniszterelnök. Hogy megtrollkodjam a 

frakcióhatározatot, akkor mondtam el először, hogy Szilárd már 2019 tavaszán árulásra akart 

rávenni, arra, hogy buktassuk meg a polgármestert – és ezzel az egész csapatot.  

Akkora botrány lett, hogy a frakcióhatározat-szavazás elmaradt. Ennek köszönhető, hogy a 

Fideszben nincs olyan frakcióhatározat, ami lopásra szólít fel egy polgármestert.  

Meggyőződésem, hogy Szilárd a frakcióhatározat be nem tartására hivatkozva akarta kizárni a 

polgármestert és az alpolgármestereket a Fideszből. A kizárást később hamis indokokkal tette 

meg. Az, hogy az oly nagyon kívánt, sok milliárdos önkormányzati vagyon nem lett az övé, 

rendkívül agresszívvé tette, és több újabb próbálkozása volt vágyai kielégítésére. 

Információink szerint tervezete kisajátítással is megszerezni a Kis-Duna-parti telkeket a 

szállodájának, de már a kormányzati oldalon is látták, hogy túl nagy botrányt okozna egy ilyen 

ingatlanberuházás, ráadásul éppen az önkormányzati választások előtt.  

Ezért maradt a bosszú, a kizárás és a Fidesz megbuktatása, ami 2019-ben nem sikerült. Az 

ugyanis egyértelmű, hogy a Fidesz a jelenlegi polgármester nélkül, Németh Szilárd 

vezetésével és arcával, az ő vagyonkövetelésével el fogja bukni a 2024-es választást Csepelen. 

De erre tette Szilárd azt a megjegyzést, hogy ha mi nem adjuk oda neki amit kér, megkapja 

zsebpénzért az ellenzéktől.  
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